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Igor Bavčarje simbol padlega
tajkuna, ki je delal zgolj za
svoje koristi; je osamosvojitelj
iz kroga Janeza Janše, politik,
notranji in evropski minister,
ki je svoje politične zveze
s »pomladnim krogom« in
takratno levico unovčil za to,
da je leta 2002 postal šef
Istrabenza, ki ga je potem
želel netransparentno prevze-
ti, hkrati pa prevzeti še državni
Petrol in postati glavni igralec
v energetiki. Pri tem se je do
leta 2008 finančno povsem
zaplezal, zgodila se je še
finančna kriza in Istrabenzovo
premoženje je bilo manjše od
njegovih dolgov. Ali lahko ta
človek opere svoje ime? Bo
po naslednjih volitvah, kjer
se obeta zmaga Janši, spet
zmagovalec?

Najpomembnejšapovezava
Bavčarjajebilaodkoncaosem-
desetih let prejšnjega stoletja
Janša. Ta j e ostala

-

tudi ko sta
bila uradno na nasprotnihpoli-
tičnih bregovih. Bavčar, notranji
minister v času osamosvaj anj a,
se je včeraj na Inštitutu dr. Jože-
ta Pučnika v Ljublj ani udeležil
predstavitve knjige z naslovom
Veleizdaja

-

Razorožitev Teri-
torialne obrambe RS maj a 1990.
Poleg Bavčarja je svoje osebne
izkušnj e predstavil tudi veteran
vojne za Slovenijo Tone Krko-
vič, kije nekoč poveljevalprvi
specialni brigadi Moriš. To ni
bil Bavčarjev prvi dogodek s
pomladniki

-

zadnje mesece

je nenehno obkrožen z »Jan-
ševimi« ljudmi, kar dokazuje
pomembnost povezave.

Bavčarja smo vprašali, ali
njegovo udeležbo na predsta-
vitvi lahko razumemo kot napo-
ved vrnitve v aktivno politiko.
Odgovoril nam je, da ni avtor
publikacije in da v njej ni niti
nobenega njegovegaprispevka.
Na vprašanje, kakšni so njegovi
nadaljnjikarierni cilji, je dejal:
»To ni stvar te tiskovne kon-
ference.« Po predstavitvi je
dogodek takoj zapustil in za
vprašanja nibil več dosegljiv.

Bavčarjeve težave
Največja je, da je eden od

simbolov tajkunstva. Človek,
ki je na kolena, skoraj do ste-
čaja, spravil Istrabenz. Daje z
izigravanjem zakona o prevze-
mih - prek netransparentnega
prevzema Droga Kolinske leta
2004, politične kupčij e o naku-
pu državnega deležaMercatorj a
leta 2005 - neuspelo prevzemal
Istrabenz prek nizozemskega
nabiralnika od leta 2007 do
končnega padca leta 2009.
Težavo ima, ker je zaradi pre-
prodaje 7,3-odstotnega deleža
Istrabenza, v kateri so nastopali
njegov tajkunski kolega Boško
Šrot in številni svetovalci, ob-
dolžen suma pranja denarja.

Posledica tega j e, da j e zaradi
kazenske ovadbe nekdanjega
šefa Mercatorj a, zdaj ljubljan-
skegažupana Zorana Jankoviča,
v kazenskempostopku inse mo-
ra zagovarjati pred sodiščem.
Posledica j e tudi, da ima premo-
ženje,nekaj milijonov evrov na
računu pri NLB, zamrznjeno.

Bavčarjeve močne točke
Bavčar ima nekaj močnih

točk:
► ima status nespornega osa-

mosvojitelja, kije odločilno
pripomogelk samostojnosti
Slovenije;

► kot politik si je ustvaril veli-
kansko mrežo stikov oseb, ki
mu zdaj lahko koristijo;

► o ljudeh iz politike in gospo-
darstva veliko ve;

► seveda bi ga v boju za reha-
bilitacijo ugleda podprli vsi,
ki sovražijo KatarinoKresal,
Milana Kučana in Zorana
Jankoviča

-

ti bi potrdili, da
j e tajkun. Nasprotnikov ome-
njenih ni malo.
Lahko torej Bavčarju opro-

stimo tajkunstvo in vse netran-
sparentnosti iz preteklosti le
zato, ker ga ne marajo stare
komunistične strukture in krog
okoli odvetnika Mira Senice?

Lahko Janeza Janšo, ki se j e
pred koncem mandata opredelil
proti tajkunom, podpora Bav-
čarju stane volilnih glasov na
naslednj ih volitvah?

Drži, da se lahko ob vnovič -
nemBavčarjevemvstajenjunaj-
bolj tresejo Zoran Jankovič in
krog Katarine Kresal? Se Bavčar

res že pripravlja na to?

Bavčarjev politični marketing
Kaj Igor Bavčar počne za re-

habilitacijo svojega ugleda?
1. Pojavlja se ob »osamosvojite-

lj ih«

-

na dogodkih Združenj a
veteranov Slovenije, dogod-
kih ob obletnicah plebiscita
in osamosvojitve,največkrat
v družbi Krkoviča. Skupaj z
Janšo, zdaj svojim najmoč-
nej šim političnimkapitalom,
sta lani osebno obiskala Ivana
Omanananjegovidomačijina
Zmincu pri Škofji Loki in ga
prepričala, daje postal pred-
sednik Združenjaza vrednote
slovenske osamosvojitve;

2. ob vsaki priložnostikot glav-
ne negativce v državi poudari
Katarino Kresal, Milana Ku-
čana in Zorana Jankoviča;

3. ima zveste prijatelje in sode-
lavce, denimo BojanaKorsi-
ko, ki pišejo o njegovih idejah
v medijih;

4. na vsak zapis o svoji vlogi
predsednika uprave Istra-
benza se odzove z zahtevo po
popravku in tako po uradni
poti dobi prostor v medijih,
kjer lahko spet piše, da bi se
rehabilitiral. •

H INFO

Kaj je ugled
► »Ugled je seštevek vseh vrednot, kijih nekomu pripisujemo,« pravi
Alenka Jakomin iz komunikacijsko-svetovalne družbe Consensus. »Ljudje
smo si tudi po vrednotah različni. Večji je ugled nečesa ali nekoga, višja
je stopnja našega zaupanja v to. Zato sta grajenje in upravljanje ugleda
dolgotrajen proces, vanj je potrebno vlagati veliko poštenja, zanesljivosti,
pravičnosti, spoštovanja, lojalnosti, kakovosti, ne nazadnje prijaznosti in
odgovornosti, pa tudi videz. Temu ljudje zaupamo. Ugled pa se lahko hitro
sesuje s škandali, odpuščanji, zniževanjem plač, kakovosti ... in ga je zelo
težko vnovič pridobiti, ne glede na to, ali se je polom zgodil pravično in
legitimno ali ne,« še pove Jakominova.



H ANKETA

Božidar Novak,
Spem: »Igor
Bavčarje
dolgoročno
gotovo
pozitivno ime.
Vprašanje je, ali

bo v politiko aktivno posegel že
na teh volitvah, po njih pa gotovo.
V prihodnosti ga vidim na
katerikoli funkciji, lahko je
predsednik parlamenta ali karkoli
v tej državi. Gotovo pa bo čez šest
let zasedal enega izmed
pomembnih položajev v državi.«

Franci Zavrl,
Pristop:
»Čeprav je
njegov ugled
resno okrnjen,
ima dovolj
kapitala in

spretnosti, da ga bomo še
srečevali. Menim, da bo še
vedno tako kot zdaj -
omniprezenten. Bavčarje
korpulentna osebnost, vedno
je bil samostojen in še vedno

lahko v Sloveniji pokliče veliko
ljudi. Ne vidim, da bi se
priključil eni izmed zdajšnjih
političnih strank. Bavčarje
človek, ki gradi odnose, in ne
mislim, da bi mu šlo za to, da
bi se ga ljudje bali.«

Darijan Košir,
direktor urada
vlade za
komuniciranje:
»Prepričan
sem, da nekdo,
ki mu je bila

prilepljena nalepka tajkun, v politi-
ki nima več nobenih možnosti. Ne
verjamem v njegovo rehabilitacijo,
o tem, kje bo čez tri leta, pa ne
razmišljam.«

Bojan Korsika,
nekdanji
nadzornik
Istrabenza:
»Menim, da se
v politiko ne bo
vrnil, ker za to

nima možnosti.«

Branko Vodušek,
Dialog: »Igor
Bavčar iz
politike sploh ni
nikoli izstopil.
Prav vsaki
stranki, ki bi se

ji pridružil, bi škodil. Kje bo Bavčar
čez tri leta, pa vesta samo on
sam in ciganka.«

Tomaž Drozg,
Adria Media:
»Bavčarjeva
rehabilitacija je
odvisna od
izida sodnih
postopkov.

Njegovo ime ima danes v
javnosti gotovo negativen
predznak in bi politični stranki,
ki bi seji priključil, prej škodil,
kot koristil. Če bo na sodišču
opran krivde, bi bil lahko velik
igralec na političnem prizori-
šču.«

Slavko Ziherl,
LDS: »Ta hip
se z gospo-

dom Bavčar-
jem ne
ukvarjam.
Treba je

počakati, da se kazenski
postopki proti njemu končajo,
in na to, kakšna bo njegova
odločitev o politiki.«

Dejan Verčič,
FDV: »Če bi se
Igor Bavčar
želel vrniti v
politiko, bi se
lahko, vendar

dvomim, da se bo.
Okrog vratu ima namreč zelo
težak mlinski kamen, ki pa se
lahko manjša, tanjša in olajša čez
čas. Vprašanje, ali bi strankam
koristil ali škodil, je zelo težko.
Položaj v Sloveniji je težaven, če
te sovraži 97 odstotkov ljudi,
lahko pa stranki še vedno koristiš
s triodstotno podporo. Kje bo
Bavčar čez tri leta, pa res ne bi
vedel.«


